

Report 6th Congress of the EAPC - Geneva, Switzerland, 22–24 September 1999

The 6th Congress took place on 22–24 September 1999 at the Centre International de Conférences de Genève which was generously put at the EAPC's disposal free of charge. This event was held under the patronage of Mrs Ruth Dreifuss, President of the Swiss Confederation who honoured us with her presence during the opening ceremony. Mr Guy Olivier Segond, President of the Swiss Republic and the Canton of Geneva as well as delegates of several international organisations: WHO, the Council of Europe, etc. were also present.

This Congress whose theme was 'Time, 100 days before the year 2000' gathered together 2,355 participants from 43 various countries. The variety of the plenary sessions, workshops and symposia allowed each subject to be tackled in a complementary manner in order to combine our scientific and humanistic approaches. They reflected the multicultural approach of palliative care in various fields such as intensive care, paediatrics, geriatrics, education, research, sociology, anthropology.

This Congress has demonstrated that palliative care has become a main cause for the sick, his or her families, health professionals, researchers, volunteers, as it were for every citizen of the world.

Version Française

Le 6ème Congrès s'est déroulé du 22 au 24 septembre 99 au Centre International de Conférences de Genève mis gratuitement à disposition. Cette manifestation était sous le haut patronage de Madame Ruth Dreifuss, présidente de la Confédération suisse qui nous a honoré de sa présence à la cérémonie d'ouverture. Etaient présents aussi Monsieur Guy Olivier Segond, Président de la république et du Canton de Genève ainsi que des délégués de plusieurs organisations internationales: OMS, Conseil de l'Europe, etc

Ces journées dont le thème était 'Le Temps, 100 jours avant l'an 2000' ont rassemblé 2 355 participants venant de 73 pays différents. Par leur diversité les conférences plénières, les ateliers, les symposium permettaient d'aborder le sujet sous des aspects complémentaires afin de conjuguer nos cultures scientifiques et humanistes. Ils reflétaient l'approche multiculturelle des soins palliatifs dans des domaines aussi variés que les soins intensifs, la pédiatrie, la gériatrie, l'enseignement, la recherche, la sociologie, l'anthropologie.

Ce congrès a apporté la preuve que les soins palliatifs deviennent une même cause pour les malades, leurs familles, les professionnels de la santé, les chercheurs, les bénévoles, en quelque sorte pour tout citoyen du monde.